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 Чланови скупштинског Одбора за правосуђе из СНС оценили су данас да је заштитник
грађана Саша Јанковић показао да не поштује посланике и парламент, јер није дошао на
седницу на којој се разматра годишњи извештај о његовом раду.

  

  

Члан одбора из СНС Александар Мартиновић рекао је да је оно што је Јанковић написао
у извештају све, само не извештај о раду омбудсмана, наводећи да је то "паушалан
извештај личности која је политички експонирана", те да њега не занимају права
грађана, већ лична промоција.

  

Он је оценио да је "скандалозно" то што Јанковић није дошао на седницу, наводећи да
Јанковић већ годинама изиграва "мало коментатора, мало пророчицу у Делфима".

  

- Видим да је кренуо у интензивну председничку кампању - рекао је Мартиновић и
поручио Јанковићу да најпре мора да добије подршку грађана да би победио на
председничким изборима, те да функција председника не значи рад од два сата дневно,
нити шетање кучића и твитовање.

  

Како је рекао, Јанковић се у ово доба дана бави твитовањем, наводећи да је јуче у 11.47
вероватно са службеног рачунара на твитеру коментарисао изјаву премијера
Александра Вучића, јер се препознао у наводима да "неки раде два три сата дневно и
шетају кучиће".
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Рекао је и да заштитник грађана који прима 358.000 динара плату, а не појави се на
седници одбора него пошаље своје заменике, показује да не поштује посланике, без
обзира коју политичку странку представљају.

  

Шеф напредањака у парламенту је рекао и да се Јанковић, кога је више пута назвао
кандидатом за председника, бави у извештају стварима које нису у његовој
надлежности, због чега је позвао његове заменике да му поруче да то што је независтан
не значи да може да крши Устав, јер, како је рекао, омдбусман нема право да
контролише парламент.

  

- Избројте странице на којима се бави парламентом, хитним поступком, бројем закона
који су усвојени и закона који нису усвојени, који су лоши а који добри, одакле вам право
да се бавите скупштином - упитао је Мартиновић.

  

Према његовим речима, Јанковић се бави и питањем суда и тужилаштва, на шта такође,
тврди, нема право.

  

Наводећи да су оцене у извештају паушалне, Мартиновић је рекао да Јанковић оптужује
сопствену државу да злоставља лица лишена слободе што је, сматра он, скандалозно.

  

Као што је, додао је, недолично да тврди како је жртва политичког прогона на једној
приватној телевизији и у таблоиду, за које каже да су блиске власти.

  

- Поред тога што мора да твитује и руча, Јанковић не може да седи и дебатује с
посланицима. Он се у извештају жали да је морао да седи у скупштини дуже од шест
сати, јер су га посланици испитивали. Поред шетања кучића и твитовања, то је
вероватно разлог зашто не присуствује седници - рекао је Мартиновић.

  

На крају обраћања, Мартиновић је пожелео Јанковићу пријатан ручак, који, како је
рекао, почиње за 20 минута.

 2 / 5



Александар Мартиновић: Саша Јанковић ради свега два три сата дневно, само шета кучиће и твитује
среда, 14 септембар 2016 16:28

  

Јован Палалић: У извештају ништа о Косову

  

И други чланови одбора из СНС критиковали су омбудсмана, наводећи да је његов
извештај пун паушалних и тенденциозних тврдњи које "каљају углед државе и појединих
функционера", те да је заштитник изашао из своје надлежности и да би хтео да буде и
тужилаштво и Агенција за борбу против корупције, све инспекције и да све да
контролише.

  

Јован Палалић из СНС замерио је још омбудсману што ниједном на озбиљан начин није
третирао Косово и Метохију као део Србије, те што је често износио политичке ставове и
није успео да грађанима приблизи улогу заштитника грађана.

  

Критикама због недоласка на седницу Одбора придружили су се и чланови из СРС, који
то такође виде као израз непоштовања скупштине, а због цега су и тражили да се
седница одложи.

  

Петар Петровић: Немам овлашћења да Јанковића "приведем" на седницу

  

Председник Одбора Петар Петровић (Јединствена Србија) рекао да нема овлашћења да
Сашу Јанковића "приведе" на седницу, те да он има право да га у одсуству мења
заменик.

  

- Пустите кампање и шта ко пише на твитеру, треба да се бавимо оним што је на дневном
реду - рекао је Петровић, наводећи да ће закључци о извештају омдбусмана ускоро бити
на седници парламента, на коју ће Јанковић бити позван и да тада очекује његово
присуство.

  

Наводећи примере у којима је, како је рекао, омбудсмана "шиканирао" парламент, Душан
Павловић из Доста је било поменуо је да су многе препоруке заштитника грађана
усвојене, али да не постоје одговарајуће санкције за органе који не желе да их прихвате
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и да би зато у Закону о заштитнику грађана требало променити неке чланове, како би
омдбусман добио могућност да санкционише.

  

Посланицу ЛДП Наташу Мићић, како је рекла, забрињава неодговоран однос
Војнобезбедносне агенције, зато што од 11 препорука омбудсмана није одговорила ни на
једну, што за њу представља пример неуважавања заштитника грађана.

  

Душан Петровић из посланичке групе ДС изразио је пуну подршку независним телима, а
кад је реч о председничким изборима, који су у расправи често помињани, рекао је да тој
теми треба говорити кад до њих дође.

  

Скупштински Одбор за правосуђе данас разматра годишњи извештај Заштитника
грађана за 2015. годину.

  

Посланица СРС Вјерица Радета на почетку седнице тражила је да се она одложи
управо због тога што јој не присуствује омбусдман, коментаришући да је "можда некима
непријатно да погледају у учи члановима одбора".

  

Председник одбора Петар Петровић, међутим, објаснио је да Одбор може да ради јер
седници приствује заменик омбудсмана који, како је рекао има сва овлашћења да
поднесе извештај.

  

- Не могу никоме да наредим да дође, то није разлог за одлагање седнице - рекао је
Петровић.

  

Радета је рекла да не прихвата такво образложење и упитала како ће Одбор да ради
без присуства Саше Јанковића и да ли заменик може да одговори на питање да ли ће
Јанковић бити кандидат за председника Србије, те да ли је политичар или заштитник
грађана.
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На то је Петровић рекао да њега као председника Одбора не интересује да ли ће неко
бити председнички кандидат, што се, иначе, помиње у медијима.

  

- Ми разматрамо извештај Заштитника грађана за 2015 - рекао је Петровић.

  

На почетку седнице најавио да ће Одбор данас разматрати годишње извештаје
омбудсмана, поверенице за заштиту равноправности, као и извештај о спровођењу
закона о приступу информацијама од јавног значаја, те да ће на некој од наредних
седница бити формулисани закључци на основу тих извештаја, а који ће затим бити
упућени парламенту на усвајање.

  

Годишњи извештај заштитника грађана члановима Одбора представио је заменик
омбудсмана Милош Јанковић.

  

Седници присуствују повереник Родољуб Шабић и повереница за заштиту
равноправности Бранкица Јанковић.

  

(Блиц)
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